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VI Sesja Rady Powiatu Wrocławskiego V kadencji 
 

Protokół z dnia 18 czerwca 2015 roku 
 

Nr VI/15 
 
VI Sesja Rady Powiatu Wrocławskiego miała miejsce w siedzibie Starostwa 

Powiatowego we Wrocławiu, przy ul. Kościuszki 131, w sali 118. Zgodnie z listą obecności 
(zał. nr 1 do niniejszego protokołu) wzięło w niej udział 24 Radnych. Nieobecna była p. 
Radna M. Wilk. Z powodu spóźnienia Radny D. Jedynak uczestniczył w Sesji od punktu 4. 
porządku obrad. 
 

Punkt 1. Otwarcie Sesji 
 

O godz. 14.05 Przewodniczący Rady Powiatu Wrocławskiego p. R. Jaroń, stwierdzając 
prawomocność obrad, otworzył Sesję. Powitał Radnych, Zarząd Powiatu Wrocławskiego, 
przybyłych Gości. 
 

Punkt 2. Przyjęcie porządku VI Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego 
 

Wraz z przesłanym zaproszeniem, Radni otrzymali porządek VI Sesji:  
1. Otwarcie Sesji, 
2. Przyjęcie porządku VI Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego, 
3. Przyjęcie protokołu V Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego, 
4. Informacje Przewodniczącego Rady oraz Zarządu Powiatu Wrocławskiego, 
5. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Powiatu Wrocławskiego za 2014 rok, 
6. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu Powiatu Wrocławskiego za 2014 rok, 
7. Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Zarządowi  

Powiatu Wrocławskiego za rok 2014. Uchwała w sprawie absolutorium dla Zarządu 
Powiatu Wrocławskiego za 2014 r., 

8. Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 
finansowej Powiatu Wrocławskiego, 

9. Uchwała w sprawie zmian budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2015, 
10. Uchwała zmieniająca uchwałę Nr XXIII/207/14 w sprawie emisji obligacji komunalnych 

oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu, 
11. Uchwała w sprawie przyjęcia Programu Oddziaływań Korekcyjno – Edukacyjnych 

dla Osób Stosujących Przemoc w Rodzinie na rok 2015, 
12. Uchwała w sprawie powołania doraźnej Komisji Stypendialnej Rady Powiatu 

Wrocławskiego, 
13. Informacja Starosty Powiatu Wrocławskiego w sprawie Uchwały Zarządu Powiatu 

Wrocławskiego w sprawie określenia zasad współpracy z gminami z terenu Powiatu 
Wrocławskiego w latach 2016-2018 w zakresie budowy chodników przy drogach 
powiatowych na terenie Powiatu Wrocławskiego w formie programu „Bezpieczna 
droga”, 

14. Interpelacje i zapytania Radnych, 
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15. Wnioski i oświadczenia, 
16. Zamknięcie VI Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego.  
 
Porządek VI Sesji został przyjęty jednogłośnie (23 głosy „za”) . 

Punkt 3. Przyjęcie protokołu V Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego 
 
Protokół z V Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego z dn. 31 marca 2015 r. został przyjęty 
jednogłośnie (23 głosy „za”).   
 
Punkt 4. Informacje Przewodniczącego Rady oraz Zarządu Powiatu Wrocławskiego 
 

Przewodniczący Rady przedstawił informacje: 

• W dn. 10 czerwca br. został zgłoszony Przewodniczącemu Rady PW  Klub Radnych 
Powiatu Wrocławskiego pn. „Prawo i Sprawiedliwość”, w składzie: Wiesław Zając – 
przewodniczący Klubu, Piotr Chmurzyński, Miłosz Szczurowski.  

• W dn. 1.06.15 r. do wiadomości Rady PW wpłynęła Rezolucja Rady Powiatu 
Tarnowskiego ws podjęcia inicjatywy ustawodawczej w zakresie realizacji roszczeń 
reprywatyzacyjnych przez jednostki samorządu terytorialnego. Adresatem pisma jest 
Przewodniczący Konwentu Powiatów Województwa Dolnośląskiego. 

• Przewodniczący podziękował Radnym za udział w szkoleniu samorządowym, które 
odbyło się w dniach 23-25 kwietnia br. w Polanicy Zdrój.  

• Odnośnie wprowadzenia systemu – eSesja, Przewodniczący poinformował, że 
jesteśmy w trakcie weryfikacji i analizy złożonej oferty; 23 Radnych złożyło 
deklaracje z akceptacją warunków korzystania z tabletów. 

• Przewodniczący podziękował Radnym za udział w obchodach 25 – lecia Samorządu 
Terytorialnego oraz w spotkaniach partnerskich z Delegacją z Powiatu Borken. 

• Ponadto Przewodniczący podziękował za przekazane Mu kondolencje z powodu śmierci 
Ojca.  

• Następna Sesja Rady odbędzie się 11 lub 18 września br. jednakże w związku z tym, że 
jest to piątek, prawdopodobnie odbędzie się 10 lub 17 września br. O terminie 
poinformujemy Radnych do końca lipca br. 

 

Starosta R. Potocki przedstawił informacje Zarządu Powiatu Wrocławskiego: 

• W okresie międzysesyjnym odbyło się 11 posiedzeń Zarządu Powiatu Wrocławskiego, 
na których podjęto 29 Uchwał. 

• Trwają intensywne prace związane z planowaną realizacją inwestycji drogowych. 
Został rozstrzygnięty przetarg na przebudowę drogi powiatowej w Nadolicach Małych 
(gmina Czernica), która jest współfinansowana ze środków zewnętrznych tzw. 
„Schetynówek”. W czerwcu zostanie przekazany wykonawcy (firma Eurovia Polska 
S.A.) plac budowy. Zakończenie prac planowane jest w roku 2015. Ponadto trwa 
ocena ofert przetargowych dla przebudowy drogi powiatowej na odcinku Węgrów – 
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granica PW (gmina Długołęka), której zakończenie realizacji planowane jest w roku 
2015. Ta inwestycja również jest współfinansowana ze środków zewnętrznych tzw. 
„Schetynówek”. Łączna kwota dotacji – ok. 4 mln zł. 
Jest przygotowany przetarg na remont dróg na terenie gminy Siechnice (drogi 
powiatowe 1937D i 1938D), po których odbywała się obsługa budowy drogi 
wojewódzkiej – Wschodniej Obwodnicy Wrocławia – Bielany-Łany-Długołęka – 
środki na ten cel w formie dotacji przekaże Powiatowi Województwo Dolnośląskie. 
Na dzień dzisiejszy czekamy na zwrotne podpisanie umowy w sprawie 
dofinansowania z Urzędu Marszałkowskiego. 
Zarząd Powiatu Wrocławskiego uchwałą nr 59/2015 z dnia 3 czerwca 2015 r. przyjął 
program „Bezpieczna droga”, określający zasady współpracy z gminami z terenu 
Powiatu Wrocławskiego w latach 2016-2018 w zakresie budowy chodników przy 
drogach powiatowych. Więcej informacji na ten temat Starosta przekaże w punkcie 
13- tym dzisiejszej Sesji. 

• W dniu 15 maja odbył się powiatowy finał konkursu „Przyroda wokół nas”, w którym 
uczestniczyło blisko 1000 uczniów ze szkół z terenu PW. Zwycięzcy konkursu 
w sierpniu będą uczestniczyć w tygodniowych warsztatach ekologicznych 
w Myśliborzu.  

• W dn. 20 maja podpisane zostało porozumienie o współpracy pomiędzy Wydziałem 
Wychowania Fizycznego Akademii Wychowania Fizycznego a Starostwem 
Powiatowym we Wrocławiu. Wspólne działania w szczególności mają dotyczyć 
szkolenia kadr, doradztwa eksperckiego, współorganizacji wspólnych przedsięwzięć 
turystyczno - rekreacyjnych. 

• W maju zakończyła się wiosenna edycja warsztatów  ekologicznych w Borzygniewie 
realizowanych również we współpracy z Dolnośląskim Zespołem Parków 
Krajobrazowych. W tym roku w warsztatach weźmie udział 1000 uczniów szkół 
podstawowych i gimnazjalnych z terenu Powiatu Wrocławskiego.  

• W dniu 26 maja w Ślęzy odbyło się Forum Samorządowe Powiatu Wrocławskiego, 
w którym uczestniczyło blisko 230 osób związanych z Powiatem Wrocławskim. 
Starosta podziękował za aktywny udział w tym przedsięwzięciu.  

• W kwietniu i czerwcu gościliśmy dwie delegacje z niemieckiego stowarzyszenia 
DEPB, z Powiatu Borken oraz sąsiadującego z nim regionu holenderskiego. 

• W zeszłym tygodniu odbyła się również wizyta partnerska delegacji Powiatu Borken 
w powiecie wrocławskim. W ramach wizyty zorganizowane zostało seminarium 
dotyczące tematyki rozwoju gospodarczego oraz promocji inwestycyjnej. Ponadto 
goście uczestniczyli w spotkaniach organizowanych na terenie gmin Kąty 
Wrocławskie, Kobierzyce i Sobótka.  

• W miniony piątek w Bolkowie odbyła się konferencja poświęcona projektowi Klastra 
Edukacyjnego realizowanego przez Wałbrzyską Specjalną Strefę Ekonomiczną. 
Starostwo przystąpiło do projektu, którego kluczowym celem  jest współpraca 
w dostosowaniu szkolnictwa zawodowego do potrzeb gospodarki. Klaster ułatwić ma 
również prognozowanie zapotrzebowania na konkretne umiejętności oraz zwiększyć 
dostępność praktyk i staży.  
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• W minioną sobotę na terenie siedziby X Wrocławskiego Pułku Dowodzenia 
we Wrocławiu odbył się Piknik Rodzinny Powiatu Wrocławskiego. W tegorocznej, 
czwartej już edycji pikniku uczestniczyły rodziny zastępcze oraz osoby prowadzące 
rodzinne domy dziecka. 

• Wraz z początkiem maja ruszyła nowa strona internetowa Powiatu Wrocławskiego. 
Decyzja o przebudowie strony wynikała z potrzeby nadania jej bardziej 
współczesnego, atrakcyjnego designu, a także z konieczności dostosowania jej do 
nowych wymogów związanych m.in.  z udogodnieniami dla osób niepełnosprawnych.  

• W dniu 22 czerwca  w siedzibie Starostwa odbędzie się konferencja podsumowująca 
realizację projektu „Studium Spójności Funkcjonalnej we Wrocławskim Obszarze 
Funkcjonalnym”.  

• W dniu 30 czerwca również w siedzibie Starostwa zostało zaplanowane Forum 
Organizacji Pozarządowych Powiatu Wrocławskiego.  

• Z dniem 4 maja stanowisko nowego Sekretarza Powiatu objął Pan Jan Bronś, 
natomiast z dniem 1 czerwca stanowisko nowego dyrektora Powiatowego Zespołu 
Szkół nr 1 w Krzyżowicach objęła Pani Joanna Tomaszek.  

 

Starosta poprosił p. Sekretarza o przedstawienie swojej osoby. 

W swoim wystąpieniu p. Sekretarz J. Bronś poinformował, że z samorządem związany jest 
od 1990 roku. Najpierw jako Z-ca Burmistrza, następnie jako Burmistrz Oleśnicy. Był też 
Przewodniczącym Rady Powiatu Oleśnickiego, a obecnie Radnym tego Powiatu.  
Pan Sekretarz przedstawił swoją działalność i osiągnięcia w pracy samorządowej. 
Podziękował za powierzenie Mu funkcji Sekretarza Powiatu Wrocławskiego i zadeklarował 
chęć współpracy z Radą. 
 
Punkt 5.  Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu Powiatu Wrocławskiego za 2014 rok 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że stosownie do wymogów ustawy o finansach 
publicznych, Zarząd Powiatu Wrocławskiego przedłożył Radzie sprawozdanie z wykonania 
budżetu Powiatu Wrocławskiego oraz sprawozdanie finansowe za 2014 r. – odpowiednio: 
31.03.15 r. i 30.04.15 r.  
Następnie poprosił p. M. Dreiseitel – Cieślik  – Skarbnika Powiatu Wrocławskiego 
o przedstawienie sprawozdania w imieniu Zarządu PW. 
 
Pani Skarbnik poinformowała na wstępie, że Sprawozdanie budżetowe za rok obrotowy 2014 
składa się z dwóch części: sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu 
wraz z objaśnieniami. 
Sprawozdanie finansowe ma dwa zasadnicze elementy: bilans budżetu organu, czyli jednostki 
samorządu terytorialnego oraz bilans łączny jednostek organizacyjnych powiatu. Bilans 
budżetu organu odzwierciedla jego kasowe wykonanie, czyli stan środków mienia powiatu 
na rachunku bankowym powiatu. Zawiera również informację nt. należności przypisanych, 
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informuje o nadwyżce albo o deficycie – w przypadku Powiatu Wrocławskiego – o deficycie, 
jak również jego skumulowanej wartości. 
Bilans łączny jednostek stanowi element uzupełniający. Zawiera sumy bilansowe naszych 
jednostek organizacyjnych, placówek oświatowych, placówek opiekuńczo – 
wychowawczych, PZK, Starostwa Powiatowego jako urzędu. Bilans ten, jako część 
uzupełniająca, zawiera przede wszystkim informację o stanie mienia Powiatu 
w poszczególnych jego grupach rodzajowych, o różnego rodzaju zobowiązaniach 
i należnościach, które wynikają z bieżącej działalności jednostek, o inwestycjach 
rozpoczętych w latach ubiegłych i niezakończonych. 
Oprócz danych kasowych, ta część zawiera zestawienie przychodów i wydatków jednostek 
organizacyjnych.  
Następny element sprawozdania – informacja o stanie mienia komunalnego jest rozszerzoną 
informacją nt. naszego majątku. Przedstawia, w jaki sposób zmieniała się jego struktura, jakie 
osiągnęliśmy przychody ze sprzedaży mienia, informacje o inwestycjach zakończonych, 
o przyroście majątku. 
Ostatnia część sprawozdania – sprawozdanie z wykonania budżetu PW za rok 2014 
wraz z objaśnieniami jest pogrupowane na określone tematyki realizacji dochodów 
i wydatków zgodnie z klasyfikacją budżetową. Pani Skarbnik przypomniała, że podczas 
posiedzeń komisji stałych Rady PW przedstawiała szczegółowe dane, które odnosiły się 
do obszaru kompetencji danej komisji, natomiast obecnie przedstawi podstawowe elementy 
składające się na strukturę dochodów i wydatków.  
Dwa podstawowe wskaźniki to: poziom wykonania dochodów i poziom wykonania 
wydatków. Dochody zostały wykonane na poziomie ok. 101%, zaś wydatki – 93%.  
Około 82% całości dochodów bieżących to dochody, które planowane są w budżecie 
i wykonywane na podstawie informacji, którą otrzymujemy od Ministra Finansów 
i od Wojewody. W przypadku informacji od Ministra Finansów, jest to część dotycząca 
planowanych wpływów z tytułu podatku dochodowego od osób fizycznych oraz subwencji. 
Subwencja jest przekazywana w równych ratach i wykonana w 100%. Planowane wpływy 
z tytułu podatku dochodowego od osób fizycznych budzą zawsze niepokój, zwłaszcza że 
stanowią ok. 30% całości ogólnej kwoty planowanych wydatków. I tak w ubiegłym roku 
podatek był zaplanowany w wysokości ok. 31 mln 500 tys. zł, a został wykonany powyżej 
planu o 345 tys. zł. 
Pozostałe elementy to dotacje na zadania zlecone administracji rządowej, w tym znacząca 
kwota wpływów z tytułu składek na ubezpieczenie zdrowotne. W ubiegłym roku było to: 
12 mln 760 tys. zł. Tę kwotę przekazujemy do Miasta Wrocław, które dystrybuuje do PUP we 
Wrocławiu. 
Pozostałe elementy budżetu powstają na podstawie analizy za okres 3 lat, biorąc pod uwagę 
również ewentualne dysproporcje poszczególnych parametrów tych dochodów, które 
odbiegają od pewnej statystyki trzyletniej, co zawsze jest brane pod uwagę. Te najważniejsze 
pozostałe wpływy to: wpływy komunikacyjne, wpływy z tytułu korzystania z zasobu 
geodezyjnego i kartograficznego, wpływy z tytułu zajęcia pasa drogi, czy też nasze 25% 
z tytułu obsługi Skarbu Państwa. 
Pozostałe elementy struktury dochodów to wynik aktywności Zarządu PW w zdobywaniu 
środków z Gmin. W ubiegłym roku uzyskano dofinansowanie z Gmin w wysokości 2 mln 
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908 tys. zł na wspólną realizację zadań inwestycyjnych przy naszych drogach powiatowych. 
Oprócz tego w ubiegłym roku nastąpił wpływ w ramach Narodowego Programu Przebudowy 
Dróg Lokalnych, tzw. „Schetynówek”. Otrzymaliśmy 874 tys. zł. na inwestycję 
w Nadolicach. Ponadto realizowane były dwa duże programy, które zakończymy w 2015 
roku, w ramach których otrzymujemy dofinansowanie. Były to:  

• program pn. ”Studium Spójności funkcjonalnej we Wrocławskim Obszarze 
Funkcjonowania” – całkowity koszt wynosi: 938 tys. zł; w 2014 roku otrzymaliśmy 
ok. 690 tys. zł. 

• projektu pn. ”Bezpośrednie wsparcie rozwoju szkół i przedszkoli poprzez wdrożenie 
zmodernizowanego systemu doskonalenia nauczycieli w Powiecie Wrocławskim”, 
realizowany przez PZPPP we Wrocławiu – całkowity koszt wynosi: 1 mln 176 tys. zł; 
w ubiegłym roku otrzymaliśmy ok. 1 mln 119 tys. zł. 

Jak powiedziała Pani Skarbnik, wydatki zostały wykonane na poziomie ok. 93%. Ok. 41% 
całości wydatków bieżących to utrzymanie naszych placówek wymienionych wcześniej. 
Wykonanie planu budżetowego kształtowało się na poziomie ok. 91-98%. Te 98% to przede 
wszystkim utrzymanie Domu Dziecka w Kątach Wr. Jeśli chodzi o placówki, to są to wydatki 
bieżące związane z ich funkcjonowaniem jako firmy: wynagrodzenia , ich pochodne, usługi, 
opłaty za energię i wodę, remonty. Dotyczy to placówek oświatowych i opiekuńczo – 
wychowawczych. Łączna kwota przeznaczona przez Zarząd PW w 2014 r. dla placówek 
oświatowych na remonty to 996 tys. zł, głównie związane z termomodernizacją i remontem 
instalacji elektrycznej w SOS-W w Kątach Wr. oraz z przeprowadzeniem II etapu remontu 
elewacji w PZS Nr 1 w Krzyżowicach na kwotę 578 tys. zł. Na remonty w placówkach 
opiekuńczo – wychowawczych wydatkowano 361 tys. zł. 
Następną istotną grupą wydatków są drogi powiatowe. Łącznie wydatki inwestycyjne 
i bieżące na drogi utrzymały się na poziomie ok. 33%. Wydatki inwestycyjne osiągnęły 
poziom wykonania 98% . W tych wydatkach są dofinansowania z Gmin oprócz środków 
własnych Powiatu, jak również tzw. „Schetynówka”. Całość wydatków na drogi w całości 
budżetu PW stanowi ok. 30%.  
Pozostałe wydatki, wynikające z zaspokojenia potrzeb statutowych Powiatu, to min. 
utrzymanie rodzin zastępczych – na poziomie 3 mln 700 tys. zł, wypłata dotacji dla innych 
powiatów na utrzymanie naszych dzieci w rodzinach zastępczych i w placówkach opiekuńczo 
– wychowawczych, środki przekazywane do PUP na utrzymanie bezrobotnych z terenu 
naszego Powiatu w kwocie 1 mln 582 tys. zł. 
Budżet PW był realizowany w tempie w dostosowaniu do realizowanych dochodów, 
do potrzeb realizacji zadań jeśli chodzi o strukturę wydatków. Powiat Wrocławski w 2014 
roku  posiadał płynność finansową, posiada ją również teraz. Nie posiadamy zobowiązań 
wymagalnych. W ubiegłym roku PW wyemitował obligacje w wysokości 20 mln 35 tys. zł, 
w tym 4 mln 415 tys. zł na restrukturyzację zadłużenia i spłatę wcześniej zaciągniętych 
kredytów, przy czym  21 mln 620 tys. zł było przeznaczone na inwestycje drogowe. Zarząd 
PW korzystał z upoważnień, które Rada dała mu w uchwale budżetowej, dokonywał 
przeniesień pomiędzy rozdziałami i paragrafami w  danych działach. Na bieżąco były 
spłacane wszystkie zobowiązania kredytowe i odsetkowe.    
Na zakończenie Pani Skarbnik przekazała również opinię RIO we Wrocławiu. Opinia jest 
pozytywna zarówno dla sprawozdania opisowego, jak i dla sprawozdania finansowego.  
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Przewodniczący Rady poinformował, że na jego ręce zostały złożone opinie komisji stałych 
Rady Powiatu Wrocławskiego. Po zapoznaniu się z przedłożonymi dokumentami komisje 
opiniowały sprawozdanie finansowe wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu 
Wrocławskiego w zakresie swoich kompetencji. Wszystkie opinie są pozytywne, podjęte 
jednogłośnie.  
W dniu 29 maja 2015 r. Komisja Rewizyjna Rady Powiatu Wrocławskiego podjęła Uchwałę 
nr 1/2015 w sprawie opinii dotyczącej sprawozdania finansowego i wykonania budżetu 
Powiatu Wrocławskiego za 2014 rok. Uchwała ta została przedłożona Radzie Powiatu 
Wrocławskiego w materiałach na dzisiejszą Sesję. 
 
Następnie p. Radny Wiesław Zając - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił 
niniejszą opinię.  
Po rozpatrzeniu: sprawozdania finansowego za 2014 rok, sprawozdania  z wykonania budżetu 
Powiatu Wrocławskiego wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu 
o tym sprawozdaniu oraz informacji o stanie mienia powiatowego, Komisja Rewizyjna 
pozytywnie opiniuje sprawozdanie finansowe oraz wykonanie budżetu Powiatu 
Wrocławskiego za 2014 rok (załącznik nr 2 do protokołu). 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu:  
 
Punkt 6. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Wrocławskiego za 2014 rok 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że stosownie do art. 270 ust. 4 ustawy o finansach 
publicznych, Rada po rozpatrzeniu sprawozdania podejmuje uchwałę w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
za poprzedni rok budżetowy. W związku w powyższym, przystąpiono do przegłosowania 
uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 
z wykonania budżetu Powiatu Wrocławskiego za 2014 rok.    

Uchwała Rady Powiatu Wrocławskiego w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Wrocławskiego za 2014 rok została 
podjęta większością 23 głosów „za” przy 1 wstrzymującym się  

 

Punkt 7. Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 
absolutorium Zarządowi Powiatu Wrocławskiego za rok 2014. Uchwała w sprawie 
absolutorium dla Zarządu Powiatu Wrocławskiego za 2014 rok 
 

Pan Przewodniczący poinformował, że w dniu 29 maja br. Komisja Rewizyjna Rady Powiatu 
Wrocławskiego podjęła Uchwałę nr 2/2015 w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium 
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Zarządowi Powiatu Wrocławskiego za 2014 rok. Uchwała ta została przedłożona Radzie 
w materiałach sesyjnych (zał. 3 do protokołu). 

Następnie p. Radny Wiesław Zając – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  przedstawił treść 
przywołanej przez Przewodniczącego Rady Uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku 
o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu Wrocławskiego za 2014 rok. Zgodnie z  „§ 1. 
W związku z pozytywnym zaopiniowaniem wykonania budżetu Powiatu Wrocławskiego 
za 2014 rok, Komisja Rewizyjna wnosi do Rady Powiatu Wrocławskiego o udzielenie 
absolutorium Zarządowi Powiatu Wrocławskiego za 2014 rok.”  
 

Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu 12 czerwca 2015 r. wpłynęła uchwała 
nr V/140/2015 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 
9 czerwca 2015 r. w sprawie opinii o przedłożonym wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie 
udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Wrocławskiego. Opinia ta jest pozytywna. 
Została przekazana w materiałach na dzisiejszą Sesję.  

Głosów w dyskusji nie było. 

Zgodnie z przedstawionym wnioskiem, Przewodniczący R. Jaroń poddał pod głosowanie 
Uchwałę Rady Powiatu w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu Wrocławskiego za rok 
2014, w treści § 1. „Udziela się absolutorium Zarządowi Powiatu Wrocławskiego 
za rok 2014”.    
Uchwała Rady Powiatu Wrocławskiego w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu 
Wrocławskiego za rok 2014, zgodnie z wnioskiem Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 
Wrocławskiego, została podjęta bezwzględną większością 23 głosów przy 1 wstrzymującym 
się.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu Wrocławskiego udzieliła absolutorium 
Zarządowi Powiatu Wrocławskiego za 2014 rok. 

Przewodniczący R. Jaroń podziękował Zarządowi PW poprzedniej i obecnej kadencji za cały 
rok pracy. Podziękował też  Pani Skarbnik, stojącej na straży budżetu PW, a także Radnym za 
aktywne wspieranie Zarządu. 

Następnie Starosta R. Potocki podziękował Radzie za udzielenie absolutorium.  

Punkt 8. Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyj ęcia wieloletniej prognozy 
finansowej Powiatu Wrocławskiego 

Przewodniczący Rady przypomniał, że w dniu 15.06.15 r. Zarząd PW przedłożył Radzie 
autopoprawki do projektów uchwał: 

1. w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej PW, 
2. w sprawie zmian budżetu PW na rok 2015, 

Autopoprawki wraz z załączonymi do nich projektami uchwał, uwzględniającymi te 
autopoprawki zostały przesłane Radnym drogą elektroniczną w dn. 15.06.15 r. Przekazane są 
również w wersji papierowej.  
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Następnie Przewodniczący R. Jaroń poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie projektu 
uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 
Powiatu Wrocławskiego. 

Pani Skarbnik poinformowała, że źródłem autopoprawki do przesłanej wcześniej Radnym 
uchwały jest konieczność zabezpieczenia środków na zwrot subwencji oświatowej na 2010 
rok. Wyjaśniła, że w ubiegłym roku miała miejsce w całym kraju kontrola przeprowadzona 
przez Urzędy Kontroli Skarbowej odnosząca się do sposobu otrzymywania w określonych 
wysokościach przez powiaty subwencji oświatowej. W przypadku Powiatu Wrocławskiego 
była to kontrola dotycząca wniosków składanych w systemie informacji oświaty w roku 2009 
i dotyczącej otrzymanej subwencji za rok 2010. Po kontroli otrzymaliśmy decyzję Ministra 
Finansów o konieczności zwrotu nienależnie pobranej subwencji oświatowej w wysokości 
1.857.000,- zł. Cały czas podejmujemy działania w celu obniżenia tej kwoty poprzez sąd 
administracyjny, kwestionujemy decyzję, niemniej Minister domaga się zwrotu subwencji  
i dlatego zachodzi konieczność zabezpieczenia środków w budżecie, co czynimy w uchwale – 
1.330.000, - zł. Reszta – poprzez zmianę struktury wydatków w uchwale ws zmian budżetu 
na 2015 rok.  
Oprócz tego, projekt uchwały zwiększa dochody w łącznej kwocie 400.000, - zł z tytułu 
wpływów z podatku od osób prawnych i wpływów komunikacyjnych po analizie wykonania 
na koniec maja tego roku. Zarząd PW uznał, że jest to kwota bezpieczna do zwiększenia 
planu i z przeznaczeniem na spłatę tej subwencji z roku 2010. Pozostałą kwotę – 630.000, - zł 
planuje się przeznaczyć z wolnych środków.  
W projektowanej uchwale pojawia się również kwota 5 mln zł pochodząca z wolnych 
środków na zadanie – Budowa i modernizacja dróg powiatowych i zmiana w załączniku: 
„Przedsięwzięcia do wpf” z przeznaczeniem na budowę i modernizację dróg powiatowych.  
 

Przewodniczący Komisji BiM p. M. Konopka poinformował, że Komisja w dniu dzisiejszym 
zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 
wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wrocławskiego, jak również kolejnej - w sprawie 
zmian budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2015 wraz z autopoprawkami. 

Nikt nie zabrał głosu w sprawie projektu. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z autopoprawką. 
Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 
Powiatu Wrocławskiego została podjęta większością 23 głosów „za” przy 1 wstrzymującym 
się. 

Punkt 9. Uchwała w sprawie zmian budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2015 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła również  Pani Skarbnik.  
Powodem wprowadzenia autopoprawki jest również sytuacja omówiona w poprzednim 
punkcie. W uchwale w sprawie zmian budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2015 oprócz 
zmian, które dotyczą wpf, jest również zabezpieczenie zwrotu kwoty poprzez zmianę 
w strukturze wydatków, zmniejszenie kosztów obsługi z tytułu kredytów. Po analizie 
kształtowania się WIBORu i zaplanowaniu jego wysokości w roku 2015, jak również 
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wykonania tego roku, uznaje się, że kwota 300 tys. zł jest kwotą bezpieczną do obsługi 
kosztów z tytułu obligacji i kredytów.  
 

Głosów w sprawie projektu uchwały nie było.  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z autopoprawką. 
Uchwała w sprawie zmian budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2015 została podjęta 
większością 23 głosów „za” przy 1 wstrzymującym się. 

Punkt 10. Uchwała zmieniająca uchwałę Nr XXIII/207/14 w sprawie emisji obligacji 
komunalnych oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu 

Projekt uchwały przedstawiła również Pani Skarbnik. 
Nie zmienia on zasadniczych i podstawowych elementów uchwały, którą Rada Powiatu 
Wrocławskiego przyjęła w stosownym czasie. Przedstawiona w dniu dzisiejszym uchwała 
uwzględnia jedynie zmianę ustawy o obligacjach, która została uchwalona w styczniu 2015 r. 
Dlatego należało zawrzeć w uchwale nową podstawę prawną. W związku z tym, że 
znowelizowana ustawa wchodzi w życie z dniem 1 lipca 2015 roku, również uchwała 
wchodzi w życie z tym dniem. 
Przewodniczący Komisji BiM p. M. Konopka przedstawił pozytywną opinię Komisji 
o przedłożonym projekcie uchwały.  
 
Głosów w sprawie nie było. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Uchwała zmieniająca uchwałę Nr XXIII/207/14 w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz 
określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu została podjęta jednogłośnie – 24 
głosami „za”. 
 

Punkt 11. Uchwała w sprawie przyjęcia Programu Oddziaływań Korekcyjno – 
Edukacyjnych dla Osób Stosujących Przemoc w Rodzinie na rok 2015 

Projekt uchwały przedstawiła p. A. Szmigielska – Dyrektor PCPR we Wrocławiu. 
Opracowanie i realizacja Programu Oddziaływań Korekcyjno - Edukacyjnych dla Osób 
Stosujących Przemoc w Rodzinie na rok 2015 wynika z ustawy o przeciwdziałaniu przemocy 
w rodzinie. Program jest spójny z ustawodawstwem krajowym oraz strategicznymi 
dokumentami o charakterze lokalnym, w tym z Powiatowym Programem Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Powiecie Wrocławskim 
na lata 2012 - 2015 przyjętym Uchwałą Rady Powiatu Wrocławskiego. 
Programem zostanie objętych 10 mężczyzn z terenu Powiatu Wrocławskiego, którzy 
dopuszczają się stosowania przemocy wobec swoich najbliższych. Środki na realizację 
Programu w wysokości 7.750,- zł pozyskaliśmy w ramach konkursu ogłoszonego przez 
Wojewodę. Warunkiem niezbędnym do realizacji Programu jest podjęcie uchwały przez Radę 
PW.  
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Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – p. M. Biegańska przedstawiła 
pozytywną opinię Komisji o przedłożonym projekcie uchwały. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Uchwała w sprawie przyjęcia Programu Oddziaływań Korekcyjno – Edukacyjnych dla Osób 
Stosujących Przemoc w Rodzinie na rok 2015 została podjęta jednogłośnie (24 głosy „za”). 
 
Punkt 12. Uchwała w sprawie powołania doraźnej Komisji Stypendialnej Rady Powiatu 
Wrocławskiego 

Projekt uchwały przedstawiła A. Kosztyło – Pałys – Dyrektor Wydz. Edukacji, Kultury 
i Sportu.  
Niniejszy projekt uchwały jest realizacją ustalonych zasad udzielania stypendium Rady 
Powiatu Wrocławskiego dla szczególnie uzdolnionych uczniów szkół ponadgimnazjalnych. 
Podjęcie uchwały jest niezbędne dla przeprowadzenia XVI edycji programu – na rok szkolny 
2015/2016. 
Skład Komisji jest zgodny z przyjętym przez Radę PW programem stypendialnym.  
Zadaniem  komisji stypendialnej będzie zaopiniowanie wniosków o stypendium Rady 
Powiatu Wrocławskiego za wybitne osiągnięcia w różnych sferach działalności edukacyjnej 
dla szczególnie uzdolnionych uczniów szkół ponadgimnazjalnych. 
Dyrektor A. Kosztyło – Pałys przedstawiła proponowany skład Komisji Stypendialnej: 
Przewodniczący Komisji: p. R. Jaroń – Przewodniczący Rady PW, członkowie: p. L. Reps – 
Przewodnicząca Komisji EKS Rady PW, 2 członkowie Komisji EKS – p. P. Chmurzyński 
i p. A. Kozdrowicki oraz 2 członkowie Zarządu: p. M. Wilk i p. M. Tr ębacz. 
 

Przewodnicząca Komisji EKS – p. L. Reps przedstawiła pozytywną opinię Komisji. 

Więcej głosów nie było. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały z zaproponowanym składem komisji 
stypendialnej. 
Uchwała w sprawie powołania doraźnej Komisji Stypendialnej Rady Powiatu Wrocławskiego 
została podjęta jednogłośnie (24 głosy „za”). 
 

Punkt 13. Informacja Starosty Powiatu Wrocławskiego w sprawie Uchwały Zarządu 
Powiatu Wrocławskiego w sprawie określenia zasad współpracy z gminami z terenu 
Powiatu Wrocławskiego w latach 2016-2018 w zakresie budowy chodników przy 
drogach powiatowych na terenie Powiatu Wrocławskiego w formie programu 
„Bezpieczna droga” 
 

Na wstępie Starosta R. Potocki nadmienił, że pomysł przystąpienia do współpracy w zakresie 
budowy chodników „50/50” zrodził się na początku ubiegłego roku, kiedy doszło do 
spotkania Zarządu PW z Wójtami i Burmistrzami. Na skutek uzgodnień, Gminy wyłożyły 
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kwotę ok. 3,5 mln zł, Powiat – ok. 4 mln zł i za łączną kwotę 7,5 mln zł w ubiegłym roku 
udało się wybudować chodniki przy drogach powiatowych, co należy uznać za duży sukces. 
W związku z tym zdecydowano, aby kontynuować tę współpracę w kolejnych latach – 2016, 
2017,2018. Program był konsultowany z Radnymi i z Władzami Gmin. Tytułem wyjaśnienia, 
Starosta przypomniał, że zapowiadał, iż w czerwcu br. zostanie przedstawiona Radzie PW 
stosowna uchwała. Niemniej po szczegółowej analizie prawnej okazało się, że zgodnie 
z ustawą o samorządzie powiatowym, jedynie Zarząd posiada właściwość do uchwalenia 
takiego programu. Stąd w dniu dzisiejszym jest informacja o podjętej uchwale Zarządu, a nie 
projekt uchwały Rady PW. W materiałach sesyjnych Radni otrzymali tekst uchwały Zarządu 
Powiatu Wrocławskiego w sprawie określenia zasad współpracy z Gminami z terenu Powiatu 
Wrocławskiego w latach 2016-2018 w zakresie budowy chodników przy drogach 
powiatowych na terenie Powiatu Wrocławskiego w formie programu „Bezpieczna droga”.  

Starosta przedstawił zasady przyjęte w programie. Przez 3 kolejne lata każda z Gmin będzie 
otrzymywała od Powiatu Wrocławskiego dotację w wysokości 300 tys. zł i do tych 300 tys. 
Gmina będzie musiała dołożyć swoje 300 tys. zł. Gmina może dołożyć więcej, niemniej przez 
3 lata będzie miała dotację w kwocie 300 tys. zł x 3 lata, co daje 900 tys. zł docelowo. 

Jeśli zrodzi się wątpliwość, co wtedy, gdy Gmina w danym roku wyda np. 100 tys. zł, a w 
przyszłym np. 200 tys., docelowo do wykorzystania do 2018 roku pozostanie kwota 700 tys. 
zł. My wielkość dotacji uzależniamy od dotacji Gminy, ale nie więcej niż 300 tys. w danym 
roku. Reasumując  - 900 tys. zł do wykorzystania przez okres 3 lat dla każdej Gminy. 
Zdaniem Zarządu jest to najbardziej logiczne i czytelne rozwiązanie. 

Głosów Radnych w sprawie nie było. 

Punkt 14. Interpelacje i zapytania Radnych 

Radny P. Chmurzyński zgłosił dwa zapytania dotyczące planowanych inwestycji na drogach 
powiatowych: 

1. Odnośnie ul. Chłopskiej w Smolcu, p. Radny poprosił o potwierdzenie, czy prawdziwe 
są następujące informacje przekazane przez p. Burmistrza A. Kopcia na spotkaniu 
w Smolcu, gdzie oświadczył, że w dn. 18.05.15 r. odbył spotkanie z p. Wicestarostą 
W. Szczykutowiczem i przyjęta została wstępna koncepcja przebudowy tej ulicy. 
Burmistrz Kątów Wr. zaproponował 1,5 mln zł na wsparcie tej inwestycji w 2016 po 
przyjęciu przez Radę Gminy, podobno Powiat przekaże 1,5 mln zł, zaś na brakujące 
3 mln zostanie przygotowany wniosek o dofinansowanie z Narodowego Programu 
Odnowy Dróg Lokalnych. W lipcu br. ma odbyć się kolejne spotkanie Burmistrza 
i Zarządu PW w celu zweryfikowania etapu prac. Radny Chmurzyński zapytał, też  
czy droga ta zostanie zgłoszona do NPODL jeszcze w tym roku i jakie są plany 
Zarządu odnośnie tej. Następnie zadał pytanie, jak określił „techniczne”, czy Powiat 
Wrocławski jest tylko zarządcą ul. Chłopskiej, gdyż z informacji SIP wynika, że 
właścicielem gruntów na całej ulicy jest Gmina Wrocław. 

2. Odnośnie drogi do Nowej Wsi Wrocławskiej, jakie są plany inwestycyjne Zarządu na 
tej drodze? Czy Zarząd podejmuje rozmowy z władzami Gminy, z potencjalnymi 
inwestorami i mieszkańcami w sprawie ich udziału w remoncie tej drogi? 
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Odpowiedzi na oba zapytania udzielił p. Wicestarosta W. Szczykutowicz. 

W sprawie ul. Chłopskiej w Smolcu, potwierdził prawdziwość wszystkich przekazanych 
przez Pana Radnego informacji, które na spotkaniu w Smolcu przedstawił p. Burmistrz A. 
Kopeć. Do informacji całej Rady potwierdził, że rzeczywiście odbyły się dwa spotkania, 
podczas których uzgodniono wspólne finansowanie tej inwestycji (po 1,5 mln zł) przy 
wsparciu z tzw. „Schetynówki” – 3 mln zł. Sam projekt chodnika bez drogi opiewa na ponad 
5 mln zł. Projekt nie ma jeszcze pozwolenia na budowę, ale trzeba wybudować w ciągu drogi 
trzy przepompownie. Jesteśmy na takim etapie, że rozważamy możliwość, aby nie budować 
chodnika wg projektu, ale wykonać go wspólnie z remontem drogi robiąc nakładkę, a chodnik 
wykonać z ekokostki. Pozwoliłoby to uniknąć dużych kosztów, gdyż roczna eksploatacja 
trzech przepompowni to koszt 65 tys. zł rocznie. Za takim rozwiązaniem optuje p. 
Wicestarosta, a p. Burmistrz Kopeć zgadza się i deklaruje dołożenie środków do takiej 
inwestycji.  

W dalszej części odpowiedzi sprostował informację przekazaną wcześniej przez Radnego P. 
Chmurzyńskiego, dotyczącą własności ul. Chłopskiej. Na chwilę obecną właścicielem działek 
na tej drodze jest Gm. Kąty Wr., a nie Gm. Wrocław. Procedura przekazania tej drogi 
Powiatowi Wrocławskiemu została wyczerpana. Należy jeszcze formalnie wprowadzić wpis, 
aby prawnie PW stał się właścicielem. 
Co do możliwości pozyskania w przyszłym roku środków zewnętrznych, otrzymaliśmy 
informację z Urzędu Wojewódzkiego, że będzie to realne. Chcielibyśmy, aby to Gm. Kąty 
Wr. złożyła wniosek o dofinansowanie z tzw. „Schetynówki”. W lipcu zapadnie decyzja, w 
jaki sposób będzie to realizowane. 
W drugiej kwestii, dotyczącej drogi w Nowej Wsi Wrocławskiej, na chwilę obecną nie ma 
konkretnych planów na ten rok, aby coś więcej można było powiedzieć. 

 
Następnie Radny H. Kuryś, nawiązując do wypowiedzi Radnego P. Chmurzyńskiego, zapytał 
jaka jest sytuacja prawna ulicy Chłopskiej w Smolcu. Jak powiedział, usłyszeliśmy że jest to 
własność gm. Kąty Wrocławskie, a od 3 lat Powiat Wrocławski desygnuje środki finansowe 
na utrzymanie tej drogi. 

Drugie zapytanie dotyczyło ul. Głównej w Smolcu. W związku z jej przebudową rozpoczętą 
kilka lat temu, dokumentacja została przygotowana w całości, natomiast realizacja prac 
została podzielona na dwa etapy. Pierwszy jest zakończony, w jakim stanie zaawansowania 
jest drugi etap? 

Odpowiedzi udzielił p. Wicestarosta W. Szczykutowicz.  
Na pytanie pierwsze, w dokumentacji jest wszystko uwzględnione i jest w porządku. 
Natomiast nie zostało to wpisane do księgi wieczystej i dopiero na etapie zapoznawania się 
z projektem stwierdzono niezgodność. Kwestia własności ul. Chłopskiej w Smolcu niebawem 
zostanie uregulowana. Jest to casus prawny niezwiązany z pracą Rady. Faktycznie jesteśmy 
właścicielem, choć fakt ten nie został wpisany do księgi wieczystej. Utrzymujemy tę drogę 
już od kilku lat jako właściciel.   



 

14 

 

Odnośnie zapytania drugiego - o ul. Główną, Wicestarosta odpowiedział, że inwestycja ta nie 
została zakończona, gdyż nie otrzymaliśmy pełnego dofinansowania w ramach 
„Schetynówki”. Większy problem jest obecnie z ul. Chłopską. Codziennie bowiem otrzymuje 
ok. 50 listów w sprawie tej drogi i nie wie do czego ma doprowadzić ta „akcja mailowo – 
kopertowa”.  

Punkt 15. Wnioski i oświadczenia 

Przewodniczący Rady podziękował Radnym za sprawne przygotowanie oceny sprawozdań 
budżetowych za 2014 rok w ramach prac komisji stałych, w szczególności Komisji 
Rewizyjnej.    
Następnie w imieniu organizatorów zaprosił Radnych na „Marinowanie” do OSWiR Powiatu 
Wrocławskiego do Borzygniewu. Zaproszenia zostały wyłożone na stolikach przed Radnymi. 
 
Punkt 16. Zamknięcie VI  Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad, o godz. 15.35  Przewodniczący Rady zamknął VI Sesję 
Rady Powiatu Wrocławskiego.  

 
 

Obradom przewodniczył: 
 

Przewodniczący 
Rady Powiatu Wrocławskiego 

 
Ryszard Jaroń 

 
 
Sporządziła:  
Monika Kłodnicka  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Załączniki: 

1. Listy obecności, 
2. Uchwała Nr 1/2015 Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Wrocławskiego ws opinii dotyczącej 

sprawozdania finansowego i wykonania budżetu PW za 2014 rok, 

3. Uchwała Nr 2/2015 Komisji Rewizyjnej RPW ws wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi PW 
za  2014 rok. 
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